
RISE - Racket for integration of Seniors  
 
Reket za integracijo starejših je dvoletni projekt, ki ga sofinancira Erasmus+ Sport iz 
Evropske unije, vanj pa je vključenih  pet evropskih partnerjev: Teniški klub Krško 
(koordinator projekta), Tenis klub AS Pula - Teniška zveza okrožne Istre, Fair-way 
Sportegyesület (Fair-way SE) Madžarska, AIGNERKARNER tennisandmore GdbR- Nemčija in 
Zveza društev upokojencev Slovenije, ZDUS.  
Gre za projekt, katerega poglavitni cilji so spodbujanje socialne vključenosti, enakih možnosti 
in ozaveščanje pomembnosti telesne dejavnosti ki krepi zdravje, posebno pri starejših osebah, 
ki so najbolj prizadete po trajajoči krizi javnega zdravja zaradi pandemije Covida-19. Projekt 
je fokusiran na igro pickleball, saj ta igra vsebuje  tiste elemente, ki so najbolj potrebni za 
zdravo , fizično in čustveno ravnovesje ljudi.  
Pickleball je prevzeta različica treh iger z žogico in loparjem; namiznega tenisa, badmintona 
in tenisa, namenjena pa je igralcem vseh starostnih skupin, zlasti  tistim, z že osvojeno ravnijo 
znanja enega od imenovanih športov, kar pa seveda ni predpogoj. Pravila so preprosta in 
začetniki se jih zlahka naučijo. Igranje lahko poteka v dvoranah ali pa na prostem, na igrišču 
za badminton ali pa na polovici teniškega igrišča. Pickleball se praviloma igra v dvojicah, kar 
pa znova ni predpogoj, saj je igra atraktivna tudi med dvema nasprotnima igralcema. Ta 
športna zvrst je še posebej priljubljena med starejšimi, saj je enostavna za igranje, vsebuje pa 
vse socialne komponente, po drugi strani pa zagotavlja dobro aerobno vadbo brez večjega 
telesnega stresa.  
Najpomembnejši del projekta RISE se izvaja skozi organizacijo in izvedbo aktivnosti igranja 
pickleball starejših. Organizirane dejavnosti igranja izvajajo projektni partnerji brezplačno 
dvakrat tedensko, ob tem pa partnerji organizirajo tudi promocijo te nadvse atraktivne igre. 
Zadnja je  potekala 22. in 23. julija v Medulinu v Puli in sicer konferenčno in predstavitveno – 
demonstracijsko na igrišču. 
V konferenčnem delu, ki je potekal po zoomu, na  njem pa sta sodelovali tudi sodelavki z ZDUS 
zadolženi za projekt Dijana Lukić in Nika Antolasić, je  dr. Bruno Nikolić v odsotnosti Maje 
Nikolić v vlogi projektnega koordinatorja uvodoma predstavil ozadje projekta in njegov 
dosedanji potek. Nato so sledile predstavitve aktivnosti posameznih partnerjev, med katerimi 
je v vlogi koordinatorja nastopila Ana Oparenović, teniška trenerka, ki je bila nedolgo nazaj v 
vrhu slovenskega belega športa. Oparenovičeva je predstavila potek vadbe v Krškem, ki se v 
zimskih terminih odvija v teniškem balonu, v poletnem času pa na prostem na prostorih 
teniškega kluba. Opozorila je na manjše povpraševanje po vadbi v poletnem obdobju, čemur 
botrujejo višje temperature in počitnice.  
Predstavniki preostalih partnerjev, Jernej Karner (Nemčija), Zoltán Bőhm (Madžarska) in 
Predrag Stojčević (Hrvaška) so prav tako predstavili svoje aktivnosti, ki se v večini odvijajo 
dvakrat tedensko. Opozorili so, da v vadbo pogosto vključujejo tudi otroke, kar prinaša 
pozitivne rezultate medgeneracijskega sodelovanja. Bőhm je povedal, da imajo v svoji sredini 
več  deset seniorjev, ki so se lepo vživeli v rekreativno srenjo, najvažnejše pa je, da v igri uživajo 
vsi, otroci, odrasli in starejši igralci. Bőhm je še dodal, da je na Madžarskem veliko zanimanje 
za pickleball in da že snujejo nove prijeme, kako k igranju pritegniti še večje število 
zainteresiranih. V zaključku konferenčnega dela so partnerji razpravljali o nadaljnjih korakih, 
ki strmijo k povečanju dostopnosti in razpoznavnosti te igre med starejšimi in mlajšimi igralci 
ter aktivnostih, ki še čakajo projektne partnerje. 



Uradni, torej konferenčni del, je bil po izmenjavi mnenj in izkušenj sklenjen v dobri uri, ob 
18.00 uri pa je sledila napovedana predstavitev igre na igrišču osnovne šole dr. Mata 
Demarina v Medulinu. 
Prišli so nekdanji župan Medulina, predstavniki turističnih organizacij in hotelskih verig, 
hotelski animatorji, športni zanesenjaki, tudi aktivni tenisači ki so, roko na srce, čeprav so 
prvikrat držali v rokah loparček za to igro, odigrali nekaj partij tako, kot da je to njihova 
primarna športna disciplina. Tako Ana kot Bruno sta se pošteno namučila, da sta upravičila 
sloves demonstratorjev tega novega, po nekaterih podatkih, najhitreje razvijajočega športa v 
Združenih državah Amerike. Po podatkih Pickleball Association iz ZDA (USAPA- United States 
of America Pickelball Assosiation) se je v zadnjih šestih letih  število igralcev povečalo za 650 
odstotkov! Največja podmnožica rasti ni v starostni skupini 60 let+, pravi Justin Maloof, izvršni 
direktor USAPA, ampak v mlajši skupini. Ko se je šport okoli leta 2009 prvič uveljavil v državah 
sončnega pasu, se je začel širiti na vse strani. Danes skorajda ni športnih igrišč, na katerih bi 
ne bilo nekaj igrišč za Pickleball in na katerih ne bi igrale vsaj tri generacije  družine!« 
Pickleball je torej odličen družinski šport. Igra ga lahko kdorkoli. Od petletnega otroka do 
aktivnega stoletnika in predstavlja odlično rekreativno zvrst za koordinacijo rok in oči, zlasti 
naših najmlajših. Najvažnejše pri vsem povedanem pa je, da Pickleball postaja  univerezitetna 
športna disciplina  v številnih  kampusih in, ker je cenovno dostopen vsakomur, (cena osnovne 
opreme je malo nad 35 EUR) je povsem razumljivo, da bo kmalu prodrl tudi v osnovne in 
srednje šole... 
Kar se tiče ZDUS, so nas v Medulinu prepričali. Mirno lahko zapišem, da bo na naslednjih 
Državnih športnih igrah ZDUS (leta 2024 pa pravgotovo) med tekmovalnimi disciplinami tudi 
pickleball, saj so naši pokrajinski in društveni športni koordinatorji sila dovzetni za novosti. 
Naslednjie srečanje RISE bo prav tako potekalo v Istri konec meseca septembra, v decembru 
sledi srečanje na Bavarskem, v januarju 2023 pa bo ZDUS gostila konferenco RISE na katero 
bomo povabili tudi večino slovenskih športnih novinarjev in jim predstavili to športno 
disciplino. 
Črt Kanoni 


